
- Protokół Nr X/15
Rady Gminy w Wąpielsku
zdniaŻ6 maja 2015 roku

Sesja rozpoczeła się o godzinie 11,00' a zakonczyłao godz. 13,30
otwarcia Sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy witając wszystkich zebranych.

W Sesji ldztał bierze 15 radnych. Sesja jest władna podejmować prawomocne
uchwały.
W Sesji biorą udział: Wójt - Dariusz Górski, Sekretarz _ GrzegorzDzierżyński oraz
zaproszeni goście zgodni z iistą obecności'

Ad 3.
Proponowany porządek obrad:
1. Otwarcie obrad.
2. Stwierdzenie obecności.
3' Przyjęcie porządku obrad'
4.Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji.
5. Analiza gospodarki odpadami za20I4r.
6. Wystąpienie Kierownika P1acówki Terenowej KRUS w Rypinie dotyczące
działalności KRUS i przyznawanie emel}tur rolniczych.
7. Podjęcie uchwał w sprawie;

- zmianbudżetowych,

- ustanowienia pomnika przyrody w m. Długie Nadleśnictwo Skr.wilno,
- przyjęcie Strategii Rozwoju Gminy na lata20l5 _2025 

,_ zmiany uchwaĘ dotyczącej okreś1ania programu opieki nad zwierzętami
- bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności na terenie gminy na 2015 rok.

8' Informacj a Wójta o podejmowanych działaniach w okresie między sesjami.
9. odczy.tanie pism, które wpĘnęły do Rady Gminy.
10. Wolne wnioski i zapl,tania.
I I . Zakoitc zenie obrad.

Ad.4
Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji.
Pan Przewodniczący poinformował, że protokół z poprzedniej Sesji dostępny był w
biurze Rady Gminy, a takŻe na pół godziny przed Sesją został wyłożony na sali
narad, jest również dostępny na stronie Bip Urzędu. Każdy zainteresowany mógł się
z nim zapoznać. Przewodniczący zapytał, czy radni wnoszą uwagi. Nikt z radnych
uwag nie wniósł.
Za przyjęctem protokołu głosowało 1 5 radnych na 15 obecnych na sali.



Na prośbę Kierownika Placówki Terenowej KRUS w Rypinie Przewodniczący
zmienił porządek obrad poprzez zamianę kolejności punktów 6 i 5, udzielając głosu
Kierownikowi KRUS przed omówieniem Analizy Gospodarki odpadami.

Ad.5
Wystąpienie Kierownika Placówki Terenowej KRUS w Rypinie.
Podstawą ubezpieczenia rolnika jest prowadzenie przez niego działalności ro1nej '
Llbezpieczenie to jest dobrowolne w przypadku posiadania przez rolnika
gospodarstwa rolnego do hektara przeliczeniowego, natomiast powyżej hektara
przeliczeniowego j est juŻ obowiązkowe. Z obowiązku ubezpieczenia wynika
obowiązek opłacania składek, które do 6 ha. przeliczeniowego są opłacane przez
budzet państwa. Natomiast rolnicy posiadający ponad 6 ha. prze1iczeniowego składki
te muszą odprowadzać samodzie1nie' Bardzo częSte są przypadki ich nieopłacania. W
takim Wypadku są one ściągane w drodze egzekucji. omówiony został podztał
składek, które rolnik jest obowiązany odpłacać' podatek oraz ulgi na dzieci'
Kierownik przybliżył w ogólnym zarysie ubezpieczenia , rodzaje zasiłków, emer}tuly
i renty przysługujące ro1nikom z różnych tytułów. Poinformował również,, iż KRUS
prowadzi szkolenia wśród rolników 1 uczniów szkół ro1niczych w zakresie
bezpieczeństwa pracy oraz prowadzi centra rehabilitacji rolników, a także wyposaża
ośrodki w Sprzęt rehabi1itacyjny.
Podkre ślił j ak ą w uŻną kwestią j est ubezpieczenie r o dziny, a także zgłoszenie dziecka
do ubezpieczenia zdrowotne go oruZ zgłoszenie wszelkich zmian następujących w
ubezpieczeniu. omówione zostały kwestie związane z emer}turami i rentami
ro1ników.
Na p}ł. Sekretarza: Czy istnieje możliwość zmniejszenia kolejek w KRUS
Kierownik KRUS odpowiada, Że zrobi1i w tej kwestii wszystko co mog1i min.
przeniesiono pracowników do obsługi petentów i teraz ptzyjmowanie wniosków
powinno przebiegac już o wie1e sprawniej.

Ad.6
Pan Patryk Łaszewski przedstawił Analizę Stanu Gospodarki odpadami
Komuna1nymi na terenie Gminy Wąpielsk.
Mła dwa lata od wprowadzenia systemu gospodarki odpadami. Gmina
przeprowadziła przetalg na odbiór i zagospodarowanie odpadów Z telenu Gminy
Wąpielsk. Przetarg wygrało Przedsiębiorstwo Komuna1ne ',KOMES" z Rypina. Jak
wynika z arkięt 80% mieszkańców segreguje śmieci a tylko Ż0oń ich nie segreguje.
Gminna gospodarka odpadami komunalnymi na terenie Gminy Wąpielsk funkcjonuje
prawidłowo. Gmina osiąga wyznaczone przez W poziomy odzysku, recyk1ingu oraz
przygotowania do ponownego użycia papieru, metali, a także szkła i tworzyw
sztucznych. Dochody z opłat za odbiór i zagospodarowanie odpadów pokrywają w
całości koszty obsługi gospodarki odpadami. W najbliższym czasie raczej nie jest
spodziewany wzlost cen za odbior odpadów. Kwoty pozostają więc bez zmian' Za
odbiór mieszkańcy płacą 7zł miesięczrtie za odpady segregowane lub 12 ń za
odpady nieposegregowane. Do najpi1niejszych zadań na na1b|iższe lata należy
budowa Punktu Selektywnego Zbierania odpadów Komuna1nych na terenie Gminy



Wąpie1sk.

Godz. 12,75 Przewodniczący zarządz1ł 5 min. przer.wy
Godz. |2,20 podjęcie obrad na nowo.
Przewodniczący udzielił głosu Delegatowi Izby Ro1niczej p. Andrzejowi
Murawskiemu
Dobrze zarządzane gospodarstwa domowe nie mają Ę1e śmieci, gdyż można je oddać
na maku1aturę' lub do hurtowni szkła a złom na skup złomu. Następnie Pan
Murawski wspomniał o enelgetyce i modemizacj i starych słupów i 1inii
elektrycznych' Swoj e wystąpienie zakonczył zaproszeniem na wybory do Izb
Rolniczych.

Ad.7
Zmiata budżetowa została przedstawiona przez Skarbnika Gminy Wąpielsk _ p.
Jolantę Rzeszot.
- Zmiana dotyczy środków na budowę _ modemizację drogi gminnej Rypienica _

Lamkowizna _ Radziki Duże. Środki zostały przesunięte z wykupu wierźyte1ności
dot. wybudowanej hali w wysokości 245.000 oraz z wymiany dachu na szko1e
podstawowej w Wąpielsku w kwocie 95.000. Łączny koszt budowy drogi to 590' 000
Zł.

Treść uchwały przedstawił Pan Przewodniczący.
Za przy1ęciem uchwały głosowało 15 radnych na 15 obecnych na sesji.
Uchwała Nr Xl35l]r5

- Ustanowienia pomnika przyrody w m. Długie Nadleśnictwo Skrwilno
P. Sekretarz.
W Długiem rośnie stary dąb na trasie Długie -
prośbą o objęcie dębu ockoną. Z tego tyĄułu
kosztów.

Treść uchwały przedstawił Pan Przewodniczący.
Zaprzyjęciem uchwały głosowało 15 radnych na 15 obecnych na sali.
Uchwała Nr X/36l15

- Przyjęcie Strategii Rozwoju Gminy
P. Wójt.
Strategia podlegała negocjacji. Do mieszkańców została skierowana prośba o
wypełnienle ankiety, w której proponowali różne pomysły. Powołano w tym celu
Komisję Pomocniczą. Strategia została oplacowana w szerokim znaczeniu i
uwzględnia sporo kwestii, z których jednak nie wszystkie będą mogły zostać
spełnione z uwagi na ograniczenia f,lnansowe. Główne założenia strategii to
termomodetnizacja, wybudowanie ścieżek rowerowych, oświetlenia u1icznego,
remont świetlic, rozwój przedszko1i. Gmina planuje wykupienie 5 ha. kolejki, która

Strzygi. Nad1eśnictwo zwróciło się z
Gmina nie będzie ponosiła żadnych



jest własnością Spółki Cukrowej. W planach jest utworzenie plaży przy jeziorach w
Długiem i Kiełpinach oraz promocja szlaku Św. Jakuba, oraz_ budowa przystani nad
Drwęcą. Pojawiła się możliwość budowy świet1icy wfaz Z Kołem Łowieckim i
Starostwem jednakże Marszałek Woj ewódŻlva nie chce dać środków na ten ce1.
Clos zabral P. Szteler.
Nie można pomljać Rady przy wyborze członków Komisji' W skład tej komisji
powinni wchodzić Radni.
Treść uchwały przedstawił Pan Przewodniczący.
Zaprzyjęciem uchwały głosowało 15 radnych na i5 obecnych na sali'
Uchwała Nr )V37l15

- zmialry uchwały dotyczącej określania programu opieki nad zwierzętami
bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności na terenie gminy na 2015 rok.
P. Patryk Łaszewski. Zmiany mają charakter kosmetyczny 1 nie wpływaj ą na sens
uchwały, który pozostaje taki sam'

Treść uchwały przedstawił Pan Przewodniczący.
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych na 15 obecnych na sa1i'
Uchwała Nr X/38/15

Ad. 8 Informacja Wójta o podejmowanych działaniach pomiędzy sesjami.
P. Wójt: KosŹ budowy drogi Wąpielsk _ Kiełpiny po wyborze oferenta udział
Gminy obniżył się do Ż9.000zł. Rada Sołecka w Ruszkowie zwroc1ła się do Rady
Gminy o możliwość zakupu działki pod boisko sportowe. Koszt to 15 - 17 tys. W
trakcie jest sprawa drogi Radziki - Kupno. Istnieje szansa jej realizacji a1e z nowym
przebiegiem drogi. RozwaŹana jest możliwość skierowania drogi od cmentatza na
drogę, która wychodzi przy banku. Istnieje możliwość bezpłatnego wypełniania
wniosków dla ro1ników we wtorki i czwańki, poza tym od maja rozpoczął prace
nowy Radca Prawny p. M. Kuczmarski' który przyjmuje w każdy czwartek w godz.

.- od 8 1 5. Kwota j ego wynagrodzenia to 190ó zł. miesięcznie. Rozpoczynamy
również przygotowania do obchodów 25-Iecia Samorządności.

- W tym miejscu Pan Przewodniczący odczyał w/w pismo Rady Sołectwa wsi
Ruszkowo dotyczące wykupu działki.

Treść uchwały przedstawił Pan Przewodniczący.
Zaprzyjęciem uchwały głosowało 15 radnych na 15 obecnych na sa1i.
Uchwała Nr Xl39l15

Ad. 9 odczy.tanie pism, które wpłynęły do Rady Gminy przez Przewodniczącego.
- Prośba Zarządl Wojewódzkiego Ligi Kobiet Po1skich w Bydgoszczy o

dofinansowanie samochodu transportowego do plzewozu uczestników
Warsztatu Terapii Zajęciowej ,,Nadzieja'' w Rypinie.

- Pismo w sprawie sposobu naliczania wynagrodzenia pracownikom



pomocniczym w Szkołach.

- Życzenia Marszałka Senatu z okazji 25 1ecia Dnia Samorządu Terytorialnego.

Ad. 10

Głos zabrał P. Grzesław Listkowski'
W dniu 28 kwietnia br. komisj a sprawdziła studnie, kóre zostały wykopane w
LamkowiŹnie i Tomkowie. W większości woda w nich jest dobra i zdatna do
spożycia. Wodę trzeba ciągnąć Z nowego odwier1u, a ludzie powinni o te studnie
zadbać.
P. Iwona Terebus uważa, że to błąd tych,, którzy kopali studnie, z kolei P. Szteler
stwierdził, że moŻe byłoby 1epiej gdyby ludzie dopłacili do tej inwestycji to wówczas
być może byłaby ona wykonana o wiele 1epiej. Następnie P. Listkowski przeszedł do
kwestii niewłaściwego oznakowania drogi w Małych Radzikach przy skręcie obok
Pana Federowicza, gdyŻ według niego powinien być tam znak informujący o drodze
do Kiełpin. Brak jest również drogowskazu przy drodze na Bielawki.
Glos zabrat P. Bzinkowski.
Będzie modemizacja słupów i linii elektrycznych. Do tego Energetyka wynajęła
biuro projektowe. Byłoby lepiej zwołać Zebranie Wiejskie na którym byłby
przedstawiciel ENERGI, który poszczególne kwestie omówiłby z tymi rolnikami,
którzy są właścicie1ami gospodarstw, gdzie będzie przebiegała modernizacja. Chodzi
o to, aby rolnicy ponieśli jak najmniejsze straty.

Ad.11 Zamknięcie sesji.

Protokołowała
W. Krauza

Przewodniczący
-ładv Gminv'-


